
Beeldvormende vergadering gemeenteraad 8 april 2015-04-07 

 

INTRO  

Optreden slagwerk Muziekvereniging Ursem, voor aanvang vergadering in Raadszaal of 

aankomsthal (reeds aangegeven) 

 

Tekst bij spreektijd 

 

Geacht college, 

 

Ik spreek u toe namens Muziekvereniging Ursem, Muziekvereniging Volharding Berkhout, 

Fanfare Accordando Spierdijk, Brassband Kunst naar Kracht De Goorn, en Muziekvereniging 

Muzieklust Obdam. 

 

Zojuist heeft u kunnen genieten van een optreden van de slagwerkgroep van 

Muziekvereniging Ursem. Iets wat als de huidige bezuinigingsplannen doorgaan, niet meer 

mogelijk zal zijn. Muziekverenigingen hebben al jaren moeite het hoofd boven water te 

houden. Door stijgende kosten, en dalende inkomsten, is het jaar op jaar weer hard werken om 

de financiën op orde te krijgen.  

 

In 2007 is na de fusie van de gemeente Obdam en Wester-Koggenland een 

muzieklesgeldbijdrageregeling ontwikkeld. Het geld van de gemeente werd geïnvesteerd in 

het opleiden van jeugd voor en door verenigingen, zodat plaatselijke muziekverenigingen 

konden blijven voortbestaan, omdat zij een maatschappelijke functie hebben in onze 

dorpskernen. Op deze maatschappelijke functie kom ik straks terug. De subsidie aan 

muziekscholen, welke een commerciële instelling zijn, werd stopgezet. Een aantal jaren terug 

werd toch besloten om alle kinderen die een instrument wilde bespelen, de mogelijkheid tot 

subsidieaanvraag te bieden. Hierdoor werd het beschikbare budget verdeeld over veel meer 

kinderen, waardoor de verenigingen hun subsidie-inkomsten flink zagen dalen (voorbeeld 

Muzieklust van 50% naar 33% dekking).  

 

Uit de laatste stukken (Raadsvoorstel 21 april Welzijn en Zorg/ Kunst, Cultuur en 

Ontwikkeling) blijkt dat het totale budget aan lesgeldbijdrage € 52.000 is, en dat het deel voor 
HaFaBra leerlingen daar € 13.300 van is. Anders gezegd krijgen de verenigingen nog maar 

25% van het budget, en gaat 75% naar commerciële instanties/particuliere docenten! Dit kan 

toch nooit de bedoeling zijn geweest, daar er toegezegd is bij wijziging van de mogelijkheden 

tot aanvraag (van alleen HaFaBra naar iedereen met een instrument), dat de 

muziekverenigingen er niet de dupe van mochten worden.  

 

Het rekenvoorbeeld in dit voorstel, uitgaande van een gemiddelde bijdrage, en de kosten van 

de lessen, geeft een vertekend beeld. Dit komt omdat de hoogste bedragen qua lesgelden bij 

de particuliere docenten vandaan komen. Vb. Ouders betalen in Obdam nu zelf 300 van de 

650 euro (overig is de 230 subsidie en 120 door vereniging via donateurs/giften e.d.). Bij het 

stoppen van de subsidie op lesgeld zouden de ouders die 230 euro extra zelf moeten gaan 

betalen, want de vereniging kan dit niet ophoesten. Dit betekend een stijging van 77%. Bij de 

andere verenigingen komt dit op het zelfde neer. Dit gaat heel veel (misschien wel alle) 

leerlingen kosten. Als er maar een paar over zouden blijven is het voor de docenten niet meer 

interessant om met onze verengingen verbonden te blijven. 

 



Gelukkig vinden wij steun bij het duidelijk maken van het belang van muziekonderwijs: 

“Muziek draagt bij aan de ontwikkeling van kinderen. Het maken van muziek maakt kinderen 

slimmer en socialer. Dit wordt onderbouwd door een reeks van internationale 

wetenschappelijke onderzoeken (zie bijvoorbeeld www.muziekmaaktslim.nl)” Dit is een 
letterlijke quote van Mona Keijzer/het CDA van afgelopen juli, te vinden op de website. De 

muziekverenigingen zorgen voor sociale cohesie en actieve deelname van vrijwilligers in 

onze samenleving, zo schrijft het CDA in deze publicatie. 

De Raad van cultuur, tevens genoemd in de brief van januari 2015 aan het college van 

Burgemeester en wethouders, voorafgaand aan de kerntakendiscussie op 10 februari 2015, 

onderschreven door de vijf verenigingen namens wie ik vanavond spreek, beschrijft in het 

rapport “meedoen is de kunst” (maart 2014) het belang van een actieve cultuurparticipatie. 
 

Ons advies: niet bezuinigen op HaFaBra leerlingen. Als er moet worden bezuinigd is alleen 

optie C uit het eerder genoemde voorstel bespreekbaar (alleen budget hafabra-leerlingen 

handhaven). 

 

Het tweede probleem wat wij voorgeschoteld krijgen is dat de mogelijkheid tot het afschaffen 

van de waarderingssubsidie wordt besproken. Zonder deze subsidies zijn de verenigingen 

volstrekt kansloos in het rond krijgen van de begroting. Er zijn jaarlijks al veel activiteiten om 

geld in te zamelen. Veronderstellen dat de verenigingen creatief kunnen zijn in het genereren 

van meer inkomsten is dan ook niet erg reëel. “Zijn jullie nou al weer aan de deur,” is iets wat 
we zo nu en dan al horen, als je meerdere malen per jaar een beroep doet op de inwoners.  

 

De muziekverenigingen in Koggenland verzorgen jaarlijks diverse publieke optredens. 

Koningsdag, dodenherdenking op 4 mei, kermissen, wielerrondes, jubilea, intochten van Sint 

Nicolaas, invulling van Kerstvieringen/missen en ga zo maar door. Hoeveel waarde heeft dat 

voor de inwoners van Koggenland? Is dat opgenoemd met de vraag waarop bezuinigd kan 

gaan worden? Voor een aantal verenigingen die verbonden zijn met dit soort activiteiten geldt 

al dat zij een kleine vergoeding geven na een dergelijk optreden (25 of 50 euro van een 

Oranjecomité of Sinterklaascomité) Als wij daar een vergoeding van € 250,- voor zouden 

moeten gaan vragen gaan dit soort optredens niet meer door. En wat als wij de gemeente 

moeten vertellen dat we niet meer op te kunnen treden op 4 mei of Koningsdag wegens een 

tekort aan leden (en uiteindelijk het opheffen van de vereniging) Wie speelt het Wilhelmus 

dan?  

 

Kort samengevat: de publieke functie. Laat de muziekverenigingen niet uit het straatbeeld 

verdwijnen! 

 

Op dit moment heeft de gemeente Koggenland een mooi verenigingsleven qua 

muziekverenigingen, die allemaal hard werken om de jeugd bij de verenigingen te betrekken. 

We leiden leerlingen op om er voor te zorgen dat de orkesten optredenwaardig blijven, zodat 

wij onze publieke functie kunnen blijven vervullen. Laat het vele werk wat wij in de 

afgelopen jaren hebben gedaan niet voor niets zijn geweest. 

 

Indien de gemeenteraad er voor kiest om te bezuinigen op lesgeldsubsidie van HaFaBra 

leerlingen, of het stoppen met de waarderingssubsidie, zijn de muziekverenigingen in 

Koggenland gedoemd om ter ziele te gaan binnen enkele jaren. Dit wilt u als gemeenteraad 

toch niet op uw geweten hebben! 

 

 

http://www.muziekmaaktslim.nl/

